
Občianski aktivisti bez 
politickej príslušnosti pre-
dovšetkým žiadali, tak ako 
pred týždňom, vyšetrenie 
vraždy investigatívneho 
novinára Jána Kuciaka a jeho 
snúbenice za  účasti zahra-
ničných vyšetrovateľov. 
Viacerí rečníci potvrdili, 
že minulotýždňová rekon-
štrukcia vlády - demisia 
ministra vnútra Roberta  
Kaliňáka a o niekoľko dní aj 
premiéra Roberta Fica - nie 
je dostačujúca a  žiadajú 
predčasne parlamentné 
voľby. „Budeme na  námes-
tiach dovtedy, kým to nepo-
chopia, dovtedy, kým nebude 

zaručená možnosť pokúsiť sa 
o  skutočne nové formovanie 
lepšieho Slovenska, aj vďaka 
predčasným parlamentným 
voľbám. Hoci samotné voľby 
ešte neznamenajú, že sa 
všetko zmení k  lepšiemu. 
Musíme byť pozorní aj ďalej, 
už stále. Nikomu nerobíme 
ani neprajeme nič zlé. Ale 
chceme a  máme právo 
na  skutočnú dôveryhodnú 
pozitívnu zmenu...“ povedal 
okrem iného Peter Králik. 
„Nemám v pláne opustiť túto 
krajinu, je to môj domov 
a chcem tu prežiť celý život. 
Odísť odtiaľto a  začať život 
inde, by bola tá ľahká cesta. 

Život ma naučil, že ak to ide 
ľahko, nie je to tá správna 
cesta. Preto nie som naivný 
a  neverím, že sa tu niečo 
zmení zo dňa na deň, možno 
ani z  roka na  rok. Bude to 
dlhý a  ťažký proces, kým 
sa naša krajina premení 
na  miesto, kde dá všetkým 
- bez rozdielu rasy, nábožen-
stva a  sexuálnej orientácie 
- možnosť každému v  láske 
a  v  mieri naplniť svoje 

poslanie...“ to je opäť len 
úryvok z  ďalšieho prejavu 
mladého Bánovčana Maroša 
Buchela. Spomeňme aj 
vystúpenie o  dve generácie 
staršieho Pavla Trnku. Ten 
porovnal nádej na  zmenu 
príkladom zo svojej dlho-
ročnej právnickej praxe. Ak 
by si mal vybrať sudcu pri 
nejakom dôležitom spore, 
volil by mladého, i  keď 
neskúseného, ktorý chce 
predovšetkým spravodli-
vosť..., ako skúseného, ale 
bez „chrbtovej kosti“. Iba 
mladý a  „čistý“ mu dáva 
nádej, že sa niečo zmení...

Bánovských aktivistov prišli 
osobne podporiť aj Tri tvo-
rivé tvory - improvizačná 
skupina troch bratislav-
ských hercov - Juraj „Šoko“ 
Tabaček, Lukáš „Pucho“ 
Púchovský a  Stanislav 
„Stanley“ Staško. Všetci 
traja sa pridali k  hnutiu 
za  slušné Slovensko. Úplne 
na  záver zhromaždenia 
vystúpil Silvester Lavrík, 
riaditeľ ZUŠ D. Kardoša, 

ktorý odsúdil „zošvagrenie“ 
troch hlavných predstavi-
teľov koaličných strán. 

Pokojné zhromaždenia 
sa napriek daždivému 
a chladnému počasiu konali 
po  celom Slovensku, ale aj 
v rôznych mestách v zahra-
ničí, kde žijú komunity 
Slovákov. To bánovské, opäť 
veľmi pokojné, sa ukončilo 
po  hodine slovenskou 
hymnou. Na  bezpečnosť 
účastníkov dohliadal zvý-
šený počet hliadok mestskej 
polície, ktorá si od organizá-
torov vyslúžila poďakovanie 
za spoluprácu.   

Na  sociálnych sieťach 
zanechávajú bánovskí 
aktivisti, na  čele s  Evou 
Lavríkovou, tento odkaz: 
„Nedá sa viac prizerať 
tomu, v  akom stave je naša 
spoločnosť.  Požadujeme 
nezávislé vyšetrovanie 
vraždy novinára a  jeho 
snúbenice a  dôveryhodnú 
vládu, ktorá by ho umožnila. 
Osud Slovenska nám nie je 
ľahostajný, chceme ho slušné 

a  spravodlivé. My, mladí 
ľudia, ktorí sme sa narodili 
v  období Nežnej revolúcie, 
vyzývame všetkých, aby ste 
sa k  nám pridali, zapájali 
sa do verejného života a aby 
sme spolu začali aktívne 
formovať víziu slušného 
Slovenska. Ukážme, že 
občianska verejnosť chce 
dobre spravovanú krajinu 
a je ochotná sa za ňu postaviť. 
Dokončime to, čo začali naši 
rodičia v  novembri 1989. 
Postavme sa za  slušné Slo-
vensko a nevzdávajme sa!“
 Text a foto:
  Alena Borszéková

Slovensko i Bánovce žijú  
veľkými spoločenskými 
turbulenciami. A rozde-
ľujú nás na dva tábory. 
Nemám z toho radosť. 
Asi nikto. Veď väčšina 
z nás túži po pokoji. 
Čo však s nespravod-
livosťou a korupciou? 
S vyhasnutými životmi 
dvoch mladých ľudí? 
S aroganciou politikov? 
Dilema je pre mnohých 
tvrdým orieškom. Najmä 
preto, že človek sa musí 
rozhodnúť sám, na ktorú 
stranu sa postaví. Aj 
v tom je sila demokracie 
a slobody, ktorú „vybo-
jovali“ naši rodičia pred 
takmer tridsiatimi rokmi. 
Dnes sa väčšina ľudí hrá 
na mŕtveho chrobáka, 
verím, že je to len v mene 
zachovania pokoja. 
Najmä toho vlastného. 
Táto „hra“ však hraničí 
s ľahostajnosťou... Voči 
našim vnukom..

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Osobnosť mesta 
Bánovce nad 
Bebravou 
Jozef Trgyňa

Projekt Mokoša 
približuje Slovanov 
cez dobové 
remeselné zručnosti

Výstava fotografa 
prírody Dušana 
Čanigu v MsKS 
do 29. marca

Fotopasce usvedčili 
páchateľov 
z nelegálnych 
skládok

Neprehliadnite!
Mesto minulý týždeň 

začalo s čistením 
a zametaním posypov 

po zimnej údržbe. 
Sledujte aktuálny 

harmonogram prác 
aj na internete, ktorý 
sa môže meniť podľa 
počasia, a neparkujte 

tam, kde sa má 
zametať!

Druhé zhromaždenie za slušné Slovensko aj s tromi „tvormi“
Bánovčania v daždi opäť na námestí

M ladí Bánovčania - Eva Lavríková, 
Katarína Mišíková, Tatiana 

Rychtárechová, Peter Králik,  Martin Garaj 
a Maroš Buchel vyzvali spoluobčanov, aby opäť 
svojou účasťou na pokojnom zhromaždení 
v piatok 16. marca prejavili vôľu „bojovať“ 
za slušné Slovensko. Napriek vytrvalému 
dažďu ich výzvu Postavme sa za slušné 
Slovensko vypočulo asi 350 ľudí.  

Tri  tvorivé tvory

Bánovskí aktivisti
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Jozef Trgyňa sa narodil 
5. novembra 1929 v  Miez-
govciach. Tu vychodil prvé 
roky základnej školy a  tu 
prežil detstvo aj so svojimi 
siedmimi súrodencami. 
„Mal pätnásť rokov, keď 
vypuklo povstanie. Najviac 
sa jemu i  jeho súrodencom 
vryli do pamäti dni, keď sa 
bál o život pri prepadových 
akciách dediny nemeckými 
fašistami. Pre neho i môjho 
otca bol najhorší 29. október 
1944, kedy fašisti vypálili 
obec, lebo tunajší ľudia 
pomáhali partizánom. 
Všetkých ľudí nahnali 
do  školy, bývalej mešťanky 
v  Bánovciach, a  tam ich 
vypočúvalo gestapo,“ 
tlmočí spomienky svojho 
otca Jána súčasný starosta 
Miezgoviec Juraj Trgyňa, 
ktorému bol strýc Jozef 
krstným otcom. Po vojne sa 
vyučil za  stolára v  učňov-
skej škole u  bývalého živ-
nostníka Štefana Gieciho. 
V  tomto odbore pracoval 
Jozef Trgyňa až do  zák-

ladnej vojenskej služby, 
ktorú v  roku 1952 ukončil 
s  hodnosťou kapitána. 
Po  „svojej vojne“ pracoval 
ako robotník v  Stavomon-
tážach Žilina a  v  rokoch 
1953 – 1959 vo vedúcej 
funkcii oddelenia zvlášt-
nych úloh v  závode Tatra 
Bánovce nad Bebravou. 
V  roku 1953 sa oženil 
s  Bánovčankou Jozefínou 
a  narodili sa im tri deti – 
Ivan, Marta a Emília. Celý 
život bývali v  trojizbovom 
byte na Leningradskej ulici, 
dnes je to Ulica M. R. Štefá-
nika. „Otec bol dobrý človek, 
rodinne založený, i keď bol 
stále v práci. Napriek tomu 
sa o  nás staral, hrával sa 
s  nami, keď sme boli deti. 
Keď sme vyrástli, stavali sa 
na vlastné nohy a zakladali 
si vlastné rodiny, aj vtedy 
nám veľmi pomáhal,“ 
spomína dcéra Emília 
Melchertová, ktorá jediná 
z  detí ostala žiť v  Bánov-
ciach. Po  smrti mamičky 
sa starala spolu so sestrou 
Martou, žijúcou v  Zlatní-
koch, o otcovu domácnosť. 
Syn Ivan žil v Topoľčanoch 
a veľmi skoro zomrel. 

V  rokoch 1959 až 1970 
bol Jozef Trgyňa riaditeľom 
Združených služieb mesta 
Bánovce nad Bebravou 
(dnešné technické služby 
mesta). V monogra� i mesta 
Bánovce nad Bebravou, 
v kapitole Situácia v  správe 
mesta po  roku 1960 sa 
po  prvýkrát spomína 
meno Jozefa Trgyňu už 
v roku 1960, keď boli voľby 
do  Mestského národného 
v ýboru. Bol zvolený 
za  poslanca a  stal sa pred-
sedom komisie mestského 
zastupiteľstva pre pracovné 
sily. V ďalších voľbách v roku 
1964, ale aj v roku 1968 bol 
dvakrát po  sebe zvolený 
za  poslanca a  následne 
za  podpredsedu MsNV, 
predsedom po  obidve spo-
mínané volebné obdobia 
bol Pavel Bača. V  roku 

1969 po  zmenách v  spo-
ločnosti i  vo vedení mesta 
nahradil dovtedajšieho 
predsedu MsNV Pavla 
Baču. Ďalšie voľby boli 26. 
a  27. novembra 1971, kde 
bol zvolený za  poslanca 
a  následne za  predsedu 
MsNV. V  rokoch 1977 až 
1979 si zvyšoval vzdelanie 
na  Strednej ekonomickej 
škole v  Trenčíne v  odbore 
sociálno-právna starostli-

vosť. Vo funkcii predsedu 
MsNV bol opätovne zvolený 
aj vo voľbách v rokoch 1976, 
1981, aj v roku 1986. Okrem 
povinností predsedu MsNV 
vykonával obrady sobášov, 
pohrebov i  uvítania detí 
do  života. Desať rokov bol 
predsedom FK Spartak. Bol 
historicky najdlhšie pôso-
biacim „primátorom“ mesta 
až do roku 1988, kedy náhle 
zomrel na infarkt. 

Opäť si pomáhame 
monografiou mesta, ale 
tentokrát kapitolou Inves-
tičná výstavba. V  60-ych 
rokoch v  investičnej 
výstavbe mesta dominovala 
štátna a družstevná bytová 
výstavba, ako aj výstavba 
kúpaliska a  štadióna, 
ktorých dokončenie bolo 
v nedohľadne. Rozostavaný 
športový štadión v  hava-

rijnom stave prevzal MsNV 
v  roku 1962. Vzrastal 
záujem o  stavbu rodin-
ných domov, ale aj o byty. 
Na  sídlisku Prednádražie 
sa vybudovalo 20 bytových 
jednotiek, v  družstevnej 
výstavbe 40 bytov. V roku 
1967 sa začala výstavba 
sídliska Sever, kde bolo 
postavených 840 bytových 
jednotiek nákladom 136 
miliónov korún. Pre toto 

obdobie bola charakteris-
tická brigádnická pomoc. 
Napríklad pri výstavbe 
štadióna montáž tribúny 
dokončovali pracovníci 
Tatry, oplotenie areálu 
Zornica, a  podobne. 
V  70-ych rokoch začala 
výstavba sídliska Stred, 
ktorá si vyžiadala asanáciu 
161 bytových jednotiek 
v  rodinných domčekoch, 
ktoré nahradilo 1208 
bytových jednotiek prvej 
kategórie. Pokračovalo 
sa vo výstavbe kúpaliska 
Pažiť. Stavebné práce 
v  70-ych rokoch zmenili 
tvár starého mestského 
centra. V  decembri 1972 
bolo otvorené jedno z naj-
väčších nákupných centier 
so službami v  Topoľčian-
skom okrese na  sídlisku 
Sever. V  roku 1973 bol 
do  mesta po  prvýkrát 
privedený zemný plyn a to 
na  sídlisko Stred. V  roku 
1977 bola odovzdaná 
kolkáreň s  reštauráciou. 
Kúpalisko začalo slúžiť 
verejnosti v  roku 1978, 
od  roku 1990 je bazén 
zásobovaný termálnou 
vodou z  vrtu v  Biskupi-
ciach, o  ktorý sa najviac 
zaslúžil ešte za  svojho 
života práve Jozef Trgyňa 
a vtedajší riaditeľ Štátnych 
majetkov Aladár Hainc. 
V roku 1986 bolo otvorené 
nákupné centrum Rokoš 
na námestí za 23 miliónov 
korún. Zo starých objektov 
bola asanovaná aj sódov-
káreň a v roku 1987 tu bol 
otvorený nový dom služieb 
za 13 miliónov korún. Nová 
poliklinika bola uvedená 
do užívania v auguste 1987 
za  60 miliónov korún... 
Po dokončení sídlisk Sever 
a  Stred začali prípravné 
práce na výstavbu sídliska 
Dubnička. Projekt predpo-
kladal výstavbu piatich síd-
lisk budovaných v  piatich 
etapách s celkovým počtom 
3563 bytových jednotiek 
pre 12  376 obyvateľov. 

Tento zámer sa nevyplnil. 
Vo výstavbe Dubničky I., 
II, a  III. sa pokračovalo 
v 90-ych rokoch...

Ako sa dozvedáme, 
tentokrát už z  viacerých 
rodinných zdrojov osobne, 
Jozef Trgyňa vedel svoj 
priateľský vzťah k   ľuďom 
zúžitkovať do  spoločných 
projektov. Mal veľmi dobré 
pracovné vzťahy so všet-
kými riaditeľmi výrobných 
podnikov na  území mesta, 
najmä s  najväčšou Tatrou. 
Tak, ako sa výrobný závod 
rozrastal, pribúdalo aj 
obyvateľstva. A  tiež vôľa 
vedenia Tatry, v  tom čase 
riaditeľa Vladimíra Šuvadu, 
podporovať rozvoj futbalu. 
Okrem futbalového štadióna 
sa vybudovala ľadová plocha 
pre terajší zimný štadión. 
Od januára 1978 až do svojej 
smrti vo februári 1988 stál 
Jozef Trgyňa aj na  čele 
Futbalového klubu Spartak. 
Celých desať rokov. Veľmi 
mu záležalo na  podpore 
futbalových talentov, lebo 
futbal bol jeho srdcovou 
záležitosťou. „Bol priateľský 
a práca s ľuďmi ho napĺňala. 
Vedel ľudí spájať, či už 
na  úrade, alebo mimo neho 
tak, aby ich práca bola pro-
spešná pre celé mesto. Všetko, 
čo sa mu podarilo zreali-
zovať, bolo aj vďaka jeho naj-
bližším spolupracovníkom. 
Mal ich veľa, ale spomeniem 
aspoň Pavla Peťovského 
z mestského úradu, či Ivana 
Blaha z  futbalového klubu. 
Aj keď toho voľného času pri 
svojej funkcii veľa nemal, 
jeho najväčším relaxom bolo, 
keď v  rodných Miezgovciach 
mohol spolu s  mojím otcom 
brázdiť lesy a na svojich pľa-
coch hľadať huby...“ hovorí 
o  svojom strýcovi Juraj 
Trgyňa, súčasný starosta 
obce Miezgovce.

 Alena Borszéková
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B ol podpredsedom 
a neskôr dlhoročným 

predsedom Mestského 
národného výboru 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Počas jeho funkčného 
obdobia zažilo naše mesto 
doposiaľ historicky najväčší rozmach. 
V sedemdesiatych rokoch minulého 
storočia sa popri rozširujúcej sa fabrike 
Tatra dynamicky budovalo aj mesto a to 
najmä bytová výstavba v rámci výstavby 
sídlisk Sever, Stred a Dubnička. Jozef 
Trgyňa zomrel nečakane 25. februára 1988. 
Ocenenie osobnosť mesta Bánovce nad 
Bebravou in memoriam prevzala v októbri 
minulého roka dcéra Emília Melchertová.

OSOBNOSŤ mesta Bánovce nad Bebravou Jozef Trgyňa
Na čele mesta stál 24 rokov, ako podpredseda a potom predseda MsNV

Miezgovčan
a vyučený stolár

Vyše 18 rokov
predsedom MsNV

Historicky najväčší 
rozmach mesta

Desať rokov
na čele Spartaku

Nový harmonogram čistenia ciest a chodníkov

Jozef Trgyňa vpravo...  Foto: archív rodiny Melchertovej

Me sto  Bá novc e  nad 
Bebravou oznamuje občanom, 
že pokračuje v  čistení miest-
nych komunikácií a chodníkov. 
Nový harmonogram prác bude 
pokračovať od stredy 21. marca 
2018. Opätovne preto žiadame 
občanov, aby dodržiava li 
odporučenia zamestnancov 

a  neparkovali v  nižšie uvede-
ných termínoch na  miestach, 
kde bude údržba ciest pre-
biehať.  Žiadame vodičov, aby 
dbali na  tieto pokyny aj vo 
vlastnom záujme, čím predídu 
neželanému poškodeniu svo-
jich vozidiel. Čistiace mecha-
nizmy totiž potrebujú väčší 

priestor na presun po uliciach. 
Za pochopenie ďakujeme. 

V  priebehu  nasledujúcich 
dní sa budú čistiť miestne 
komunikácie a  priľahlé par-
koviská: v  stredu 21. marca  
– K  priehrade, J. Matušku, vo 
štvrtok 22. marca – Ulica 5. 
apríla, Cibislávska, v  piatok 

23. marca  – ulice Rumunská, 
Clement isova ,  Pr ibinova , 
v sobotu 24. marca  – ulice J. G. 
Tajovského, K Zornici, Textilná, 
v nedeľu 25. marca  – ulice SNP, 
Mlynská, Trenčianska (pred 
RD), Družstevná, v  pondelok 
26. marca – ulice Murgašova, 
Mila Urbana, J. Kráľa.

Predpokladaný čas zimnej 
údržby bude začínať opäť ráno 
od 6.00 hodiny. V harmonograme 
čistenia však môže nastať k  časo-
vému posunu z dôvodu nepriazni-
vých poveternostných podmienok. 
Po ukončení prác bude zverejnený 
harmonogram pre ďalšie lokality 
mesta. Tlačová správa mesta
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Fotopasce na páchateľov skládok
Mesto Bánovce nad 

Bebravou, na základe opako-
vaných zistení nelegálnych 
skládok odpadu v  rôznych 
lokalitách, zakúpilo foto-
pasce. Ako už predtým 
informovalo, inštalovalo 
ich už v  novembri 2017 
do miestnych častí, kde bol 

predpoklad ich ďalšieho 
výskytu. Po  niekoľkých 
dňoch od  ich sfunkčnenia 
sa podarilo identifikovať 
a usvedčiť štyri osoby, ktoré 
ich založili. Páchatelia boli 
následne riešení mestskou 
políciou v blokovom konaní. 
Svojím konaním sa dopus-

tili priestupku, za  ktorý je 
možné uložiť v  správnom 
konaní, v  zmysle zákona 
č.79/2015 o  odpadoch, 
pokutu až do  výšky 1  500 
eur. Fotopasce budú 
osádzané do  ďalších vyty-
povaných lokalít aj naďalej. 
Mesto v  tejto súvislosti 

vyzýva občanov, aby dbali 
a  chránili svoje životné 
prostredie. V  prípade, že 
má niekto poznatok o tom, 
kto takúto skládku založil, 
informácie môže oznámiť 
na  mestskej polícii alebo 
priamo na mestskom úrade.

 Tlačová správa mesta

Zrušené autobusové 
spoje do Bratislavy

Hľadáme koscov
Mesto Bánovce nad Bebravou hľadá koscov 

na kosenie trávnatých plôch v meste. Predpokladaný 
nástup približne od 16. 4. 2018. Bližšie info na tel. č. 
0918 731 844.

Bánovskí policajti 
žiadajú o pomoc

Vážená cestujúca 
verejnosť, SAD Preividza, 
obsluhovateľ mestskej, 
prímestskej a  diaľkovej 
dopravy pre okresy 
Bánovce nad Bebravou, 
Partizánske a  Prievidza, 
oznamuje, že z  dôvodu 
nedostatočného vyťaženia 
diaľ kových autobusov 
na  linke 301502 Bánovce 
nad Bebravou smer Brati-
slava, dochádza k 1. aprílu 
2018 k zrušeniu spojov pre-
mávajúcich cez pracovné 
dni a v sobotu, č. 11 (z BN 
5.10 h), 15 (z BA 13.45 h),16 
(z  BN 7.55 h) a  18 (z  BA 
16.10 h). Spoje premávajúce 
v nedeľu č. 21 (BN 15.45 h) 
a  22 (z  BA 19.00 h) budú 

naďalej premávať. Ako 
uviedol generálny riaditeľ 
SAD Prievidza Michal 
Danko:„Vedenie SAD 
Prievidza zvažovalo tento 
krok vyše roka. Sledovali 
sme najmä vyťaženosť 
autobusov, nakoľko naša 
spoločnosť dlhodobo 
vykrývala náklady spojené 
s touto prepravou.Verejnosť 
uprednostňuje dopravu 
v  smere Bratislava vlakmi 
a  osobnými vozidlami, 
preto sme z  ekonomického 
hľadiska rozhodli zrušiť 
spoje premávajúce na linke 
Bánovce nad Bebravou 
– Bratislava počas 
pracovných dní a v sobotu.“
  (sad)

Policajti z  Bánoviec 
nad Bebravou  vykonávajú 
vyšetrovanie  vo veci trest-
ného činu zločinu lúpeže. 
Doposiaľ neznámy páchateľ 
12.marca v  nočných hodi-
nách prišiel na  čerpaciu 
stanicu  na   Trenčianskej 
ceste v  Bánovciach 
nad Bebravou, kde so 
zbraňou v  ruke požadoval 
od  pracovníka peniaze. 
Zo strachu o  svoj život 
pracovník čerpacej stanice 
mu vydal  330 eur.

Popis páchateľa: muž 
vysoký cca 180 - 185 cm, 
oblečenú mal čiernu 
mikinu, dlhé šedé mas-
káčové  nohavice, obuté 
tenisky alebo  topánky, 
na  hlave mal čiernu 
čiapku s nápisom, tvár mal 
zahalenú šatkou s  lebkou 
na boku. 

Vyšetrovateľ z  Báno-
viec nad Bebravou  začal 

trestné stíhanie vo veci 
zločinu lúpeže. Páchateľovi 
uvedenej lúpeže hrozí trest 
odňatia slobody na  sedem 
až dvanásť rokov. Obra-
zovým záznamom z kame-
rového systému  bola 
zachytená osoba, ktorá je 
podozrivá z  uvedeného 
skutku – v prílohe zasielam 
fotografiu. Polícia týmto 
žiada verejnosť o  pomoc 
pri stotožnení podozrivej 
osoby uvedenej lúpeže.  
Akékoľvek informácie  
môžu občania oznámiť  
na  známom telefónnom 
čísle 158.  Pokiaľ máte 
záujem o  ďalšie infor-
mácie, obráťte sa, prosím, 
na vyššie uvedené telefónne 
čísla.  Aktuálne informácie 
Policajného zboru môžete 
nájsť aj na o� ciálnej stránke 
na  facebooku  www.face-
book.com/policiaslovakia. 

  KR PZ Trenčín

Nemocnicu v Bánovciach nad Bebravou hodnotilo 6300 pacientov

V desiatke najlepších na Slovensku
Nemocnica Bánovce, 

člen skupiny AGEL, uza-
tvára top desiatku najlep-
ších všeobecných nemocníc 
na Slovensku. V prieskume 
to potvrdili poistenci 
najväčšej  sú k romnej 
poisťovne. Dôvera zaradila 
bánovskú nemocnicu aj 
na prvé miesto v hodnotení 
všeobecných nemocníc 
v Trenčianskom kraji. 

Zdravotná poisťovňa 
Dôvera každoročne pred-
staví rebríček nemocníc, 
ktorý je postavený na  hod-
notení pacientov. Každo-

ročne sa do  prieskumu 
zapájajú tisícky spokojných 
ale i nespokojných pacientov. 
V  tomto roku svoj názor  
vyjadrilo 6300 pacientov. 
Rebríček je pomyselným 
zrkadlom zdravotníckych 
zariadení, odráža sa v ňom 
miera spokojnosti so zdra-
votníkmi, stravou či uby-
tovaním. Vo všeobecnosti 
majú pacienti v  nemocni-
ciach výhrady ku kvalite 
ubytovania a  strave, podľa 
nich by sa mal zmeniť i postoj 
personálu k  upratovaniu 
priestorov. Ľudia hodnotia, 

naopak, pozitívne  prístup 
zdravotníkov k hospitalizo-
vaným. Výsledky prieskumu 
označila poisťovňa za jeden 
z podstatných ukazovateľov, 
na ktorý sa bude pozerať pri 
uzatváraní zmlúv so zdra-
votnými poisťovňami.

Nemocnica Bánovce 
zabezpečuje zdravotnú sta-
rostlivosť obyvateľom spá-
dovej oblasti okresu Bánovce 
nad Bebravou s  počtom 
približne 38 385 obyvateľov. 
Zariadenie poskytuje lôž-
kovú zdravotnú starostlivosť 
a  jednodňovú zdravotnú 

starostlivosť, špecializovanú 
ambulantnú zdravotnú 
starost l ivosť , čiastočne 
v š e ob e c nú  z d r avot nú 
starostlivosť, starostlivosť 
v  spoločných vyšetrovacích 
a  l iečebných zložkách, 
pričom mimoriadne úspešná 
je nemocnica predovšetkým 
v  oblasti poskytovania 
jednodňovej zdravotnej sta-
rostlivosti v  chirurgických 
odboroch a gynekológii.

 Alžbeta Sivá, 
 hovorkyňa AGEL SK  
 (skrátená tlačová správa)

Zápis detí do prvého ročníka bude 11. a 12. apríla

Mesto je jeden školský obvod

Miesto zápisu oznámi 
riaditeľ školy v triedach urče-
ných pre tento účel v zmysle 
článku I  ods. 5 VZN č. 50 
o určení školských obvodov 
základných škôl v  meste 
v  znení zmien a  doplnkov 
(ďalej VZN č. 50). Rodič 
je povinný prihlásiť dieťa 
na  plnenie povinnej škol-
skej dochádzky v základnej 
škole. Škola pri zápise die-
ťaťa vyžaduje osobné údaje 
v  zmysle článku III ods. 4. 
VZN č. 50: meno a  priez-
visko, dátum narodenia, 
rodné číslo, miesto naro-
denia, národnosť, štátne 
občianstvo, trvalé bydlisko 
dieťaťa, meno a priezvisko, 
adresa zamestnávateľa, 
trvalé bydlisko zákonných 
zástupcov. V  prípade, že 
zákonný zástupca neprihlási 
dieťa na  povinnú školskú 
dochádzku, mesto mu uloží 
pokutu do 331,50 eur. 

Rodič zapíše dieťa 
do  školy v  školskom 
obvode. Školský obvod 

základnej školy tvorí 
územie mesta Bánovce nad 
Bebravou. Pre základné 
školy: Základná škola Duk-
lianska  1, Základná škola 
Školská  1123/29, Základná 
škola Partizánska  6, Zák-
ladná škola Komenského 
1290/1, Základná škola 
Gorazdova 1319/6, ktorých 
zriaďovateľom je Mesto 
Bánovce nad Bebravou, 
sa určuje jeden školský 
obvod: územie Mesta 
Bánovce nad Bebravou. 

Deti zo susedných obcí 
budú plniť povinnú školskú 
dochádzku v  základnej 
škole v  piatich spoločných 
školských obvodoch (rozpis 
obcí nájdete na  www.
banovce.sk, alebo na  face-
booku Bánovské noviny). 
Ďalšie informácie o  zápise 
detí môžu rodičia získať 
na  riaditeľstvách jednotli-
vých škôl, alebo na  webo-
vých stránkach škôl.

  Tlačová správa mesta

Keď  zaznie veselá, milá, hoci aj krátka báseň, alebo pieseň z  úst dieťaťa, chtiac či 
nechtiac  vyčaruje na  tvárach nás dospelákov úsmev. Detské ústa vedia tóny a  slová 
pretaviť do niečoho milého, uchu lahodiaceho a príjemného. V Materskej škole  Primulka 
na Hollého ulici sa každoročne prezentujú malé talenty, ako ich my familiárne nazývame 
minihviezdičky. Siedmeho marca sa pod vedením svojich učiteliek predstavili deti zo 
siedmych tried a tiež deti z domáceho hudobného krúžku. Okrem vzácnych skúseností 
z  vystúpenia pred divákmi si odniesli pekné ceny. Najlepšími spevákmi boli Matúš 
Klačko, Ema Chrenková a So� a Mišáková, najlepšími recitátormi Diana Rešetková, 
Ján Pomothy a Adam Antala. Víťazi pôjdu Primulku v dohľadnej dobe reprezentovať 
na okresné prehliadky v prednese poézie, prózy a v speve...     Text a foto: MŠ

M esto Bánovce nad Bebravou na základe 
porady riaditeľov škôl z 12.  marca 2018 

oznamuje, že zápis detí do 1. ročníka pre školský 
rok 2018/2019, narodených v období od 1.9.2011 
do 31. 8. 2012 a detí, ktoré mali odloženú 
povinnú školskú dochádzku, sa uskutoční vo 
všetkých základných školách mesta v dňoch 
11. a 12. apríla 2018 v čase od 10. do 16. hodiny. 
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Eulália Pomikalová, 
Oľga Vlčková a  Ľubomíra 
Adame – to je trojica učite-
liek, ktoré tvorili porotu pre 
obvodné kolo dejepisnej 
olympiády v  organizačnej 
réžii Centra v  voľného 
času s  účasťou takmer 
všetkých základných škôl 
v  okrese. Olympiáda pre 
štyri kategórie pozostávala 

z  dvoch častí - z  testu 
o  tematických okruhoch 
v danom ročníku a zo zna-
lostí z regiónu. V kategórii 
C získal prvé miesto Adam 
Briešťanský zo ZŠ Školská, 
druhé So� a Plaskonisová 
zo ZŠ Zlatníky a  tretie 
Diana Gálisová zo ZŠ 
Komenského. V  ďalších 
kategóriách už domino-

vali chlapci. V  kategórii 
D najviac bodov získali 
Adam Strapek a  po  ňom 
Benjamín Hlocký, obaja 
zo ZŠ Duklianska, tretí 
bol Marko Sochora zo ZŠ 
Partizánska. V  kategórii 
E bol prvý Samuel Košík 
z Gymnázia J. Jesenského, 
druhý Šimon Mišina 
a  tretí Martin Valente, 

obaja zo ZŠ Duklianska. 
V  kategórii F bol víťazom 
Kristián Blaženec zo 
ZŠ Duklianska, druhú 
priečku obsadil Šimon 
Schneider zo ZŠ Zlatníky 
a  tretiu Adela Bežová zo 
ZŠ Partizánska. Víťazom 
postupujúcim do  kraj-
ského kola blahoželáme.   
 (cvč)

Druháci zo Základnej 
školy Duklianska sa 14. 
marca vybrali do Rozpráv-
kova. Aby nezablúdili, 
cestu im ukazovali triedne 
pani učiteľky a  osoby naj-
povolanejšie - pracovníčky 
Mestskej knižnice Ľ. Štúra, 
ktoré prišli do školy medzi 
deti. V  tejto čarovnej 
krajine sa chceli stretnúť 
s  Jankom Hráškom, Popo-
luškou, Zlatovláskou, či 
ufúľaným Popolvárom. No 
čo je najdôležitejšie, počas 
putovania sa dozvedeli veľa 
zaujímavostí zo života naj-
známejšieho slovenského 

rozprávkara Pavla Dobšin-
ského. Práve 16. marca 2018  
uplynulo 190 rokov od jeho  
narodenia.  Jeho Prostoná-
rodné slovenské povesti sú 
považované za najvýznam-
nejší súbor slovenských 

rozprávok. Viaceré z  nich 
sa stali inšpiráciou pre 
mnohých umelcov.  Žiaci to 
nemali na ceste do krajiny 
rozprávok  jednoduché. 
Museli plniť rôzne úlohy.  
Z  každého pracovného 

listu sa dozvedeli niečo 
o  Pavlovi Dobšinskom. 
Snáď najviac informácií im 
sprostredkovala zaujímavá 
prezentácia s  množstvom  
fotografií. Nechýbalo ani 
krátke vystúpenie zviera-
tiek z  rozprávky a  pieseň 
o  rozprávkových postavič-
kách.  A  na  čo nesmieme 
zabudnúť? No predsa na to, 
že v  rozprávkach sa dejú 
veci veselé aj hrôzostrašné. 
Máme však jasné dôkazy, 
že  dobro vždy zlo porazí.

 E. Kubalová, 
 L. Matejová, L. Černáková

školstvo, kultúra4

V dejepise excelovala ZŠ Duklianska 

Do Rozprávkova s Pavlom Dobšinským

Približne o  mesiac, 
konkrétne 20. a  21. apríla, 
centrum mesta ožije nebý-
valým ruchom. Prídu sem 
opäť jarmočníci z  celého 
Slovenska, Moravy i Poľska, 
aby ponúkli svoj tovar 
na Bánovskom jarnom jar-
moku. Tak ako v minulosti 
bude Ulica Andreja Hlinku 
patriť skôr komerčnej 
ponuke, Hviezdoslavova 
ulica občerstveniu a  kolo-
točom. Na  námestí sa 
rozložia predovšetkým 
remeselníci. Samozrejme, 
že nebude chýbať kultúrny 
program. V piatok poobede 
sa predstavia deti a mládež 
z  bánovských materských, 
základných a  umeleckých 

škôl a  organizácií, aby 
ukázali svoj talent. Heli-
gonkár Jano Chudoba 
z  blízkych Dežeríc zahrá 
a zaspieva spolu so svojimi 
synmi. Večer bude patriť 
milovníkom Tublatanky. 
Na námestie príde výborná 
revivalová kapelka Roc-
kovanka so skladbami 
tejto úspešnej slovenskej 
skupiny. V  sobotu bude 
účinkovať DFS Drienovček 
z  CVČ, skupina Bella 
Torres, ktorá predvedie 
ukážky historického šermu. 
Na  záver zahrá a  zaspieva 
obnovená country skupina 
Dostavník. Už teraz vás 
srdečne pozývame. 

 (bk)

Naši predkovia mali vlastnú mytológiu a boli zručnými remeselníkmi

Mokoša približuje Slovanov 

„Pár rokov dozadu 
som sa dostala bližšie 
k  fascinujúcej slovanskej 
mytológii a  začala som 

po  nej viac pátrať. To, ako 
ľudia žili, v  čo verili, čoho 
sa báli, koho uctievali, koho 
prosili o  pomoc, akú úlohu 
zohrávali prírodné javy, ako 
dokázali liečiť...  Môj partner 
Kryštof je do tejto sféry úplne 
vnorený, a tak som sa do nej 
ponorila s ním...„ hovorí  Bar-
bora o  svojej láske k  našim 
predkom Slovanom. A keďže 
vychádza z histórie, chce ju 
pripomenúť výrobou reme-
selných predmetov. Zistila, 
že veľa vecí dokáže vyrobiť 
sama. Vyhľadala ľudí, ktorí 
poznajú prácu s  rôznymi 
materiálmi a  začala sa učiť. 
Využíva najmä prírodné 
materiály ako drevo, textil, 
kožu a  rohovinu. Vďaka 
svojej šikovnosti už má 

v  ponuke viacero výrobkov 
– náramky, prívesky, spony, 
mešce, šperkovnice, atď.. Tie 
môžete uvidieť na  rôznych 
známych dobových, historic-
kých, či remeselných trhoch 
po celom Slovensku, ktorých 
má Barbora s Kryštofom už 
na tento rok naplánovaných 
neúrekom. Aj v Bánovciach 
nad Bebravou, najbližšie to 
bude možno už na  Jarnom 
bá novskom jarmoku, 
určite na  Hradnom rínku 
na  Uhrovskom hrade, či 
koncom mája na  projekte 
Európa pre občanov. 
Určite treba hľadať stánok 

Mokoša.  „Verím v  dobro 
ľudí, silu prírody a dôležitosť 
rešpektu k  nej. Vyžívam sa 
v  práci s  prírodnými mate-
riálmi. Teší ma úsmev ľudí 
pri pohľade na  moje diela,“ 
hovorí Barbora. „Mokoša je 
pradávna slovanská bohyňa 
zeme a  osudu, šťastia aj 
nešťastia, bohyňa úrody 
a  ochrankyňa kráv. Mokoša 
je manželka Velesa a  je 
teda zviazaná s  podsvetím. 
Zobrazovaná s  dlhými 
rukami, v ktorých má kúdeľ 
a  vreteno. Mokoša pozná 
tajomstvo veštieb. Ona sa 
stará o  to, aby každý človek 
šiel po  osudom danej ceste 
života, ale rovnako dáva 
aj slobodu výberu medzi 
dobrom a  zlom. Mokoša 
taktiež dáva pozor na dodr-
žiavanie obyčajov a obradov. 
Jej pomocníčkami sú Doleja 
- Serča a Nedoleja – Neserča. 
Spolu pradú nite osudu...“ 
nielen toto, ale ešte omnoho 
viac sa môžete  o  slovan-
ských božstvách dozvedieť 
od  Barbory a  Kryštofa 
osobne alebo čoskoro na ich 
stránke. Ak ich chcete pod-
poriť, navštívte portál www.
hithit.sk, vyhľadajte projekt 
Mokoša...   (ab)

 Foto: Mokoša  

O gréckej mytológii, či o egyptských 
faraónoch sme sa učili aj v škole.  

Málokto však pozná mytológiu slovanskú. 
Naše národy mali v dávnych časoch tiež svoje 
pohanské božstvá s pútavými príbehmi. 
Neboli to len príbehy, čo zaujali Bánovčanku 
Barboru Mikulášovú. Je autorkou projektu 
Mokoša, ktorý je zameraný najmä na výrobu 
remeselných dobových predmetov starých 
Slovanov, našich predkov.  

Jarný
Bánovský jarmok
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Škoda, že sa spoločenská 
miestnosť knižnice, sláv-
nostne otvorená pred štyrmi 
rokmi, nedala „nafúknuť“ 
tak, aby sa sem zmestili 
aj stoly, pri ktorých by sa 
mohla popíjať  kávička či 
pochutnať si na  obloženom 
chlebíčku. To bolo  prvé, čo 
napadne pri vstupe do kniž-
ničnej obývačky len so 
stoličkami. Druhý moment 
bola „výzdoba“. Na paneloch 
sa skveli výtvarné práce 
mladých talentov súkromnej 
umeleckej školy na  tému 

rímskeho obdobia, preto 
kulisy tvorili rôzne výjavy 
z  mytológie, paradoxne 
niekde aj z  hrôzostrašnými 
božstvami ženského rodu. 
Každú prichodivšiu, ale aj 
hostí - primátora Mariána 
Chovanca a  predsedníčku 
Okresnej organizácie JDS 
Jozefu Sokolíkovú, priví-
tala osobne pani Božena 
Darmová. Je predsedníčkou 
Únie žien Slovenska v okrese 
Bánovce nad Bebravou 
už vyše 25 rokov. Len tak 
neformálne, akoby sa 
stretli kamarátky. V nových 
ružových blúzkach tu priam 
svietili ako kvetinky seniorky 
z  Dolných Ozoroviec, ktoré 
prišli zaspievať aj s  neod-
mysliteľnou harmonikou. 
Samozrejme, že nesmeli 
chýbať Uhrovčanky a  ich 
celoživotná predsedníčka 
ženskej organizácie Elena 
Beštová. Spomeniem ešte 
ďalšie predsedníčky miest-
nych organizácií ÚŽS – Oľgu 
Janechovú z  Horných Ozo-
roviec, Danu Hrenákovú 

z  Dvorca, Evu Ševčíkovú 
z  Chudej Lehoty, Annu 
Stankovú z  Malých Hostí... 
Nehovoriac o tom, že všetky 
bánovské knihovníčky sú 
členkami únie žien. Potešil aj 
pohľad na mladšie ženy. Boli 
to školáčky Danka, Karin 
a Nikola zo ZŠ Komenského 
so svojou učiteľkou a  štu-
dentka Sára z  gymnázia 
s  mamičkou. Neformálny 
krátky príhovor okresnej 
predsedníčky a  ihneď išli 
na pľac recitátorky. Hlavným 
dôvodom stretnutia totiž 

nebola len oslava emdéžet, 
ale aj poetické slovo v rámci 
súťaže v  recitácii Vansovej 
Lomnička. Prvé kolo tejto 
celoslovenskej súťaže sa 
roztočilo ešte v  roku 1967! 
Dodnes ju s � nančnou pod-
porou ministerstva kultúry 
organizuje ústredie únie žien 
po celom Slovensku, od kraj-
ských až po  celoslovenské 
kolá aj s odbornou porotou. 
Ono sa mi trochu aj žiada 
povedať, že Terézia Vansová 
nebola len spisovateľkou, ale 
do  svojej smrti v  roku 1942 
aj priekopníčkou ženskej 
emancipácie na Slovensku.

Ale to som už naozaj 
odbehla... Tesne pred 
prvým vystúpením prvých 
recitátoriek „dobehla“ aj 
Eva Vicelová, dlhoročná 
členka únie žien v  Uhrovci. 
Neuveríte, priamo z krajskej 
recitátorskej súťaže v  Tren-
číne, kde reprezentovala Jed-
notu dôchodcov Slovenska 
za  Bánovský okres. Spolu 
s ňou sme pozorne počúvali 
a  potleskom odmeňovali 

výkony mladých školáčok. 
Kým jedna si zvolila dlho-
kánsku povesť od  Blažeja 
Beláka, druhá sa  vnorila 
do pocitov „psa svojho pána“, 
tretia zabrnkala na  citlivé 
a nežné struny duše. A po nej 
aj „naša“ Evka Vicelová. Tak 
ako každý rok, jej prejav bol 
plný miloty a profesionality. 
Nie nadarmo, takmer každý 
rok prezentuje náš región 
na  krajskom kole Vansovej 
Lomničky. A  určite ju to 
neminie ani tento rok. Zo 
skromnosti jej vlastnej sa 
nepochválila ani tým, že 
v  minulom roku si z  rúk 
trenčianskeho župana 
Jaroslava Bašku prevzala 
krajské ocenenie Flores 
musarum 2017 – Kvety múz 
na  Trenčianskom hrade. 
Až na  opakované výzvy sa 
svojim rovesníčkam v  kniž-
nici pochválila s ďalšou milou 
udalosťou v jej pestrom kul-
túrno-spoločenskom živote. 

Len pred pár týždňami 
bola pozvaná na  oslavy 70. 
výročia založenia Lúčnice, 
kde ako vysokoškoláčka 
pôsobila v  speváckej zložke 
pár rokov. (V  lete minulého 
roka aj ona oslávila svoju 
sedemdesiatku.) Bánovským 
ženám doniesla ukázať 
darčeky, ktoré si z brastislav-
ských osláv Lučnice priniesla, 
medzi inými aj zoznam 
s  2532 a  viac menami 
doterajších členov Lúčnice 
- v  bulletine i  na  tričku. Jej 

meno, samozrejme, tam 
nesmelo chýbať. Opäť sa 
Evke tisli slzy do  očí, keď si 
zaspomínala na  svoju mla-
dosť. Mnohé prítomné dámy 
(i  traja páni) ani netušili, 
aký je Evka Vicelová poklad 
aj pre náš región, i  keď celý 
život pracovala v  Okresnej 
knižnici v  Topoľčanoch. Je 
členkou folklórnej skupiny 
Uhrovčan a  celý život sa 
venuje turistike, je členkou 
TJ Spartak Bánovce nad 
Bebravou. A práve odtiaľto ju 
najlepšie pozná aj primátor 
Marián Chovanec, predseda 
bánovského KST, ktorý už 
nechcel mlčať ako hosť a ujal 
sa slova. Vyslovil prekvapenie 
a  obdiv k  Evke Vicelovej, 
ktorú doteraz poznal najmä 
ako turistku a  folklóristku. 
Nielen jej, ale aj ostatným 
ženám zaželal k ich sviatku, 
aj keď päť dní po  termíne, 
všetko len to dobré, a najmä, 
aby naďalej prinášali svetlo 
do  života mužov. Ostal 
v  ženskej spoločnosti, lebo 
- ako povedal „znie to neu-
veriteľne, mám čas a  nikde 
neponáhľam“. A  so ženami 
mu bolo očividne príjemne. 
A  to sa už na pľac postavili 
ružové Dolnoozorovčanky 
s  harmonikou, aby si všetci 
spoločne zaspievali...

Aktu odovzdávania 
kara� átov účastníčkam som 
už svedkom nebola. Utekala 
som za  inými pracovnými 
povinnosťami. V  duchu som 
si však vyčítala, že som mohla 
ostať. Veď aspoň raz do roka... 
Ešte asi počkám pár rokov, 
kým „dorastiem“ do dôchod-
kového veku. A  budem mať 
čas. A budem sa môcť venovať 
nielen poézii... Text a foto: 
 Alena Borszéková      

spoločnosť, kultúra 5

 Spoločenská kronika

Marko Topoli

Narodili sa

Ladislav Daniš *1942
Ján Šebeň *1950

Opustili nás

Spomienka 
Čas plynie, ale bolesť v srdci ostáva...
Dňa 19. marca 2018 sme si pripomenuli 
smutné prvé výročie, čo od nás navždy 
tragicky odišiel vo veku 21 rokov náš 
milovaný syn a brat
Martin Gažo.
Všetkým, ktorí ste ho poznali, ďakujeme, že spomínate 
spolu s nami. Smútiaci rodičia a brat

Tradične s bánovskou Úniou žien Slovenska
Recitácia i spev v knižničnej obývačke

na facebooku 

T radične netradičnou oslavou 
Medzinárodného dňa žien je stretnutie 

s poéziou v mestskej knižnici s bánovskými 
aktivistkami Únie žien Slovenska, 
od deväťdesiatich rokov pokračovateľke 
Slovenského zväzu žien. Trinásty marec bol 
tentokrát aj o stretnutí troch generácií ...

S  potešením vám 
oznamujem,  že jedenásť 
z  trinástich mužov, 
odchádzajúcich vo štvrtok 
8.marca z  Kauf landu 
po pätnástej hodine, nieslo 
v  ruke kúpený kvet. Tento 
prieskum som uskutočnila 
osobne a  náhodne (možno 
nie celkom nenápadne), 

cestou na nákup. Skúmanú 
vzorku mužov tvorili 
jedinci rôznych vekových 
kategórií a  bolo zjavné, 
že sa pre nákup kvetu 
rozhodli dobrovoľne. Záver 
a  vyhodnotenie: MDŽ nie 
je socialistický prežitok... 
a muži sú stále gentlemani. 
 (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Kapela Heligonica 
sa do  povedomia dostala 
v  januári minulého roka, 
keď vstúpila do mediálneho 
priestoru.Tvoria ju traja 
hudobníci, ktorí pochá-
dzajú z  rôznych regiónov 
Slovenska - Kysúc, horného 
Považia a Turca. Každý pri-
viedol do  Heligonici svoje 
cítenie muziky. Ich piesne 
majú v sebe prvky napr. tra-
dičnej slovenskej dychovky 
z oblasti Považia kombino-

vané so šťavnatou kysuckou 
melódiou. Ako prezrádza 
názov kapely, dominantou 
v nej je jeden z najkrajších 
nástrojov - heligónka.  
Heligonicu priv ítame 
v  bánovskom kultúrnom 
stredisku v  predvečer Dňa 
matiek v  piatok 11. mája 
2018. Vstupenky sú už 
v predpredaji na obvyklých 
miestach – MsKS, Infor-
mačné centrum a novinový 
stánok Aténa.

Heligonica v máji

Výzva pre združenia 
a organizácie k projektu
Tu žijem! 2018

Organizátori fes-
tivalu živej kultúry, 
pohybu a  športu Tu 
žijem! 2018 v Bánovciach 
nad Bebravou, ktorý 
bude tento rok súčasťou 
projektu Európa pre 
občanov, sa obracajú 
k členom spoločenských, 
kultúrnych, športových 
a  pohybových organi-
zácií a  združení v  meste 

i  regióne, ktorí majú 
záujem svoju činnosť 
prezentovať širokej verej-
nosti, aby sa prihlásili 
na  elektronickej adrese 
infotuzijem@gmail.com 
najneskôr do  25. marca 
2018. 
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O uhrovskom futbale s bánovským trénerom Milošom Šagátom: 

Posilnili nás odchovanci Spartaka

Desať našich bojovalo, ale na majstra 
to nestačilo Michalovce – Bánovce 39:26 (19:15)

Sedem medailí pre našich zápasníkov

U hrovskí futbalisti 
odštartovali víťazstvom 1:0 
nad Kaniankou jarnú časť 
piatej ligy Sever. Trénerom 
Telov ýchovnej jednoty 
Tatran Uhrovec je bývalý 
lodivod bánovského Spar-
taka Miloš Šagát, ktorý nás 
informoval o situácii v tíme.  
 Tatran Uhrovec skončil 
v  súťažnom ročníku 
2016/2017 na  veľmi peknom 
treťom mieste. Po  jesennej 
časti nového ročníka mu 
patrí až deviate miesto. Čo je 
príčinou tohto postavenia?

S ú ť a ž n ý  r o č n í k 
2016/2017 dopadol pre klub 
najlepšie v  jeho histórii 
a  preto všetci očakávali, že 
sa bude v týchto výsledkoch 
pokračovať. Naším cieľom 
bolo a  je umiestnenie 
v  hornej polovici tabuľky. 
Už v  úvode nového súťaž-
ného ročníka sme pykali 
za nešťastný posledný zápas 
v  Ladcoch, ktoré hrali 
o záchranu, čo sa im aj vďaka 
našim dvom vylúčeniam, 
ôsmim žltým kartám a dvom 
penaltám podarilo. Vylúčení 
hráči Baniat a Vavro dostali 
stopku na  4 resp. 2 zápasy. 

Už dlhodobo sa v  Uhrovci 
trápime s  úzkym kádrom, 
čo sa prejavilo aj v  jesennej 
časti, kedy sme museli 
neustále meniť zostavu. 
Okrem úzkeho kádra bola 
druhým najväčším prob-
lémom disciplína hráčov, 
pretože inkasovať za  15 
zápasov tri červené a  50 
žltých kariet nepotrebuje 
ďalší komentár. Tretí 
problém bol ten, že hráči sa 
po pekných jarných výsled-
koch vnútorne uspokojili 
a  ani tréningová morálka 
počas letnej prípravy už 
nebola podľa mojich pred-
stáv. Napriek týmto skutoč-
nostiam sme odohrali veľa 
dobrých zápasov. Po  ukon-
čení jesennej časti, kde sme 
skončili na  9. mieste, nás 
situácia prinútila sadnúť si 
za  okrúhly stôl, rozanaly-
zovať súčasný stav a  roz-
hodnúť ako ďalej. Nakoľko 
som dostal naďalej dôveru 
klubu i  hráčov, pristúpili 
sme k  určitým radikálnym 
riešeniam danej situácie 
v  klube, ktoré, dúfam, 
prinesú požadované ovocie. 
Každopádne chalani futbal 

hrať vedia, ale musíme u nie-
ktorých prerobiť ich horúce 
hlavy tak, aby svoje úsilie 
sústredili len a len na futbal.
 K  akým zmenám v  klube 
došlo?

Mužstvo po  jesennej 
časti opustili dvaja hráči. 
Stano odišiel do  Trenčian-
skych Stankoviec a  Baniat 
do  Tempa Partizánske. 
Dlhodobo je zranený Zaťko. 
Mužstvo doplnili po  zra-
není skúsení Provazník 
a  Masarovič, ako aj trojica 
mladých hráčov a  odcho-
vancov bánovského Spar-
taka - Filin, Petrík a Kmeťo. 
Do  zimnej prípravy sa tak 
napokon zapojilo 19 hráčov, 
pričom Piešťanský zostal 
po dohode s vedením klubu 
v doraste Spartaka Bánovce. 
 Kedy ste začali zimnú 
prípravu?

Zimnú prípravu sme 
začali 7. januára testovaním 
hráčov. Osemtýždňový 
mikrocyklus tvorilo okrem 
tréningových jednotiek 
a  prípravných zápasov 
aj januárové krátkodobé 
sústredenie v  Látkovciach. 
Dvojmesačné tréningové 

zaťaženie sa skladalo z  26 
tréningov v  telocvični 
a na umelej tráve Spartaka. 
Počas zimnej prípravy sme 
odohrali   6 prípravných 
stretnutí. Zimnú prípravu 
možno celkovo hodnotiť 
ako dobrú. Káder síce opus-
tili dvaja skúsení hráči, ale 
klub posilnila už spomínaná 
pätica hráčov, čo vytvo-
rilo väčší tlak na  hráčov 
aj  ich prístup k  tréningom 
a  prípravným zápasom. 
Účasť na  tréningoch dosa-
hovala v  priemere okolo 
75 %. Herný prejav hlavne 
v  poslednom prípravnom 
zápase so Solčanmi ukázal, 
že by sme mohli herne 
nadviazať na úspešnú minu-
loročnú jarnú časť. Nakoľko 
naša veľká bodová strata 
na  vedúcu dvojicu nám 
už nedáva šancu bojovať 
o čelné priečky, sústredíme 
sa hlavne na  zapracovanie 
mladých hráčov do mužstva 
a   tak pripraviť mužstvo 
do  nového ročníka. Naším 
ďalším cieľom bude tešiť 
fanúšikov peknou hrou 
aj výsledkami. 

  (aj)

V 22. kole hádzanárskej 
MOL ligy žien vycestovali 
naše dievčatá na  východ 
Slovenska. Na  palubovke 
Michaloviec sa proti 
úradujúcemu šampiónovi 
Slovenska postavilo osem 
našich hráčok a  dve bran-
kárky. Michalovčanky 
úlohu favorita stretnutia 
zvládli, ale oklieštený káder 
trénera Richarda Makýša 
dokázal v  prvom dejstve 
držať s  východniarkami 
krok. Domácim nepomohlo 

ani dôsledné bránenie kano-
nierky Michnovej. Na konci 
11. minúty to bola práve 
ona, čo znížila na 6:5. Nasle-
dujúce chvíle stretnutia ale 
patrili Michalovčankám. 
Tie šnúrou štyroch presných 
zásahov odskočili na  10:6, 
no kontra odplata našich 
dievčat nenechala na  seba 
dlho čakať. Na začiatku 20. 
minúty Alžbeta Obstová 
skorigovala skóre na  jedno 
gólový rozdiel 10:9. V závere 
prvého polčasu predsa 

len domáce natiahli svoje 
vedenie, keď Wolingerová 
päť sekúnd pred vypršaním 
úvodnej tridsaťminútovky 
upravila na 19:15. Domácim 
vyšla úvodná desaťminú-
tovka druhého dejstva, kedy 
ušli na rozdiel desiatich pres-
ných zásahov 26:16. Naše 
dievčatá nespanikárili a  vo 
svojej silnej päťminútovke 
zmazali z  manka presnú 
polovicu, keď Michnová 
prepisovala skóre na  27:22. 
Posledná desaťminútovka 

duelu sa už niesla v  jasnej 
dominancii domácich 
hádzanárok, ktoré dokonale 
využili úbytok fyzických síl 
našich dievčat. Na  východe 
Slovenska zaznamenali zve-
renkyne Richarda Makýša 
prehru 39:26 a  v  tabuľke si 
udržali jedenáste miesto.          

Zostava a  góly Báno-
viec:  Sakalošová, Bežová, 
Michnová 10/2, Bencová 3, 
Bridová 3, Srncová, Hrubá 
2, Šipláková 1, A. Obstová 3, 
K. Obstová 4.  (aj,rm,mp)

V  prvú marcovú sobotu 
sa v  športovej hale v  Dunajskej 
Strede uskutočnili majstrovstvá 
Slovenska dievčat a kadetov do 17 
rokov.   V  kategórii kadetov sme 
mali dvojnásobné zastúpenie. 
Michal Žitník v kategórii do 45 kg 
obsadil tretie miesto. V hmotnosti 
do  71 kg sa predstavil Šimon 
Jeřábek, kde si vybojoval piate 
miesto. V  slabšej konkurencii 
sa na  majstrovstvách Slovenska 
dievčat predstavili aj naše žiačky. 
V hmotnosti do 39 kg získala prvé 
miesto Nina Dávidová. Majsterkou 
Slovenska sa stala aj Zuzana 
Tuchyňová v  hmotnosti do  62 kg. 

Striebornú medailu si v hmotnosti 
do  57 kg vybojovala Michaela 
Tuchyňová. Martina Tomašková si 
odniesla bronzovú medailu. 

Desiateho marca sa juniorski 
voľnoštýliari z  celého Slovenska 
stretli na majstrovstvách Slovenska 
v Snine, kde sme mali dvojnásobné 
zastúpenie. V hmotnosti do 92 kg 
si Samuel Karas vybojoval tretie 
miesto. Viac sa darilo Petrovi 
Duchovi, ktorý v  hmotnosti 
do  57 kg obsadil pekné druhé 
miesto a získal tak titul vicemajster 
Slovenska.  (mu)

Na spoločnej foto: 
Samuel Karas a Peter Ducho 

Silový trojbojár 
Gombár s rekordami 

Na päť dní sa švédsky 
Helsinborg stal dejiskom 
európského šampionátu 
v  klasickom silovom 
trojboji (RAW) kategórie 
Masters. Na  kontinen-
tálnom šampionáte malá 
zastúpenie aj slovenská 
asociácia a  to v  podobe 
Milana Gombára a Mária 
Belana. Starší z  dvojice 
69-ročný Bánovčan 
Milan Gombár získal 
v  kategórii M4 do  59 kg 
až štyri zlaté medaily 
a  vytvoril 9 svetových 
a  2 európske rekordy. 
Jeho výkon – v drepe so 
140 kg činkou, v  bench 
pressi vytlačil 82,5 kg 
a  v  mŕtvom tlaku 
dosiahol výkon 190 kg. 
Mário Belan z  Horných 
Naštic získal v  kategórii 
M1 do  74 kg tri cenné 
kovy. Za  drep s  220 
kilogramovou činkou 
získal striebro, na lavičke 
vytlačil 147,5kg, čo mu prinieslo zlato a  v  mŕtvom 
ťahu sa prezentoval výkonom 225 kg. V  celkovom 
súčte 592,5 kg skončil na  striebornej priečke, kde 
za víťazom zaostal iba o 7,5 kg. (aj)
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KST Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
v nedeľu 25. marca na celo-
denný zájazd na  náučný 
cho d n í k  Z b ojn íc ke 
chodníčky pri Novej 
Bani. Náučný chodník 
spája jednotlivé studničky 
a vodné diela, ako aj územie 
mokrade, kde obnovuje 
a  oživuje ekologicky hod-
notné plochy. Trasa vedie 

od  vodnej nádrže Tajch 
cez Šarvíz až do Kohútova. 
Vybrať si môžete aj druhú 
trasu B, ktorá povedie 
na zrúcaniny hradu Revište. 
Odchod spoločného auto-
busu o  7.30 h z  bánovskej 
autobusovej stanice. Ces-
tovné 7 eur, mládež a  čle-
novia KST 5 eur. Prihlásiť 
sa môžete v  CVČ osobne 
alebo na 038/7602454.

Bánovský KST vás 
v  mene usporiadateľov 
pozýva v  sobotu 14. apríla 
na  43. ročník Vojenskej 
50-tky, ktorú organizujú 
KST Dukla Trenčín a  TTS 
Trenčín, Oblastný SZPB 
Trenčín a  Zväz vojakov SR 
pri príležitosti 73. výročia 
oslobodenia Trenčína. Pri-
pravené sú trasy: A – 50 km: 
Trenčín Sokolovňa – Kubra 
kyselka – Petrova Lehota - 
Krásna Ves – Trebichavské 
sedlo – Uhrovec – Jankov 
vŕšok, B – 25 km: Krásna 
Ves – Trebichavské s. – 
Uhrovec – Jankov vŕšok, 
C - voľná: Karolintál 
– Jankov vŕšok – 3 trasy 
od  10 do  18 km. Prepravu 
do Krásnej Vsi a Karolintálu 
zabezpečujú usporiadatelia 
autobusmi od  Sokolovne. 
Preprava z  Jankovho vŕšku 
je zabezpečená. Časť trasy 
prechádza prírodnými 
rezerváciami, pohyb je len 
po  značkovaných chodní-

koch. Každý účastník sa 
zúčastňuje na vlastné nebez-
pečenstvo a  mládež do  15 
rokov v  sprievode dospelej 
osoby. Pietny akt kladenia 
vencov k  pamätníku SNP 
na  Jankovom vŕšku bude 
o 16.00 h. Prezentácia je pri 
Sokolovni v Trenčíne od 6. 
do 8.30 h, kontrolný bod je 
pri pohostinstve v  Krásnej 
Vsi od 9.00 do 13.00 h. Štar-
tovné: členovia KST 3 eurá, 
nečlenovia 4, mládež do 15 
rokov 2 eurá. Pamätné listy 
sa odovzdávajú na  Jan-
kovom vŕšku do  18.00 
h. Na  vašu účasť sa tešia 
usporiadatelia. Informácie 
na tel.: 0907 212 406 alebo: 
janka.salviany@gmail.com

V prípade akýchkoľvek 
dotazov je usporia-
dateľ  k  dispozícii. Ak sa 
rozhodnete prísť vo väčšej 
skupine, dajte dopredu 
vedieť. Aby  vedel organi-
zátor zabezpečiť dostatočnú 
dopravu.

Po Zbojníckych chodníčkoch 

Vojenská päťdesiatka
z Trenčína na Jankov vŕšok

 Dám do prenájmu jednoizbový byt na Strede v BN, 
byt je prerobený a novozariadený, vrátane el. spotrebičov. 
Len seriózny záujemca (1-2 osoby). Tel. 0904 229 398. 
 Hodgkinson s.r.o. príjme do  trvalého pracovného 
pomeru ČAŠNÍKOV (3,30 €/hod. netto) do reštaurácie 
Whitehouse v Rybanoch. Nástup ihneď. 
 Hľadáme zanietených zamestnancov, ktorí svojou 
jedinečnosťou prispejú k vytvoreniu vzrušujúceho kon-
ceptu. Viac info na tel.č. 0903 207 542.
 Kúpim 1 - 2-izbový byt, hotovosť. Tel. 0915 845 925.
Vymením 2,5 – izbový byt za  väčší v  centre mesta, 
rozlohou aspoň 70 m², najlepšie neprerobený, prípadne  
predám. Kontakt 0903  433  882. Realitné kancelárie 
nevolať!

INZERCIA

Výstava Dušana Čanigu v MsKS do 29. marca
Fotograf momentov a prírody zblízka 

Vernisáže výstavy foto-
gra� í  Dušana Čanigu pod 
názvom Zblízka v  Mest-
skom kultúrnom stredisku 
v Bánovciach nad Bebravou 
9. marca sa zúčastnili nad-
šenci a milovníci fotogra� e 
- priatelia a  známi autora.  
V  úvodnom príhovore 
prítomných hostí privítala 
hostiteľka - riaditeľka MsKS 
Zuzana Janáčová. Názov  
Zblízka je v tomto prípade 
viacvýznamový. Zblízka si 
môžete pozrieť výnimočné 
fotografie, zachytávajúce 
momenty, ktoré sa viac 

nezopakujú. Z každej fotky 
cítiť, že Dušan Čaniga je 
znalcom prírody, pozná 
jej zákonitosti a  pravidlá. 

S  pokorou a  trpezlivosťou 
čaká na jedinečnosť chvíle, 
ktorú mu príroda, ako 
odmenu, ponúkne. Prejde 
nekonečné kilometre... 
čaká  nekonečné hodiny... 
a  potom príde sekunda, 
v ktorej zveční zblízka malý 
fragment veľkého diela, 
akým príroda naozaj je. 
Sprostredkuje nám niečo, 
čo nemôže vidieť každý... 
iba človek so zmyslom 
a citom pre detail a krásu. 

Aj vystúpenie Sue Von Hal, 
mladej, nádejnej pesnič-
kárky, dokonale podčiarklo 
atmosféru vernisáže, ktorá 
sa niesla v príjemnej, priam 
rodinnej atmosfére. 

Vý s t av a  p ot r v á 
do  29. marca a  tak skôr, 
ako sa vyberiete priamo 
do  prírody, nechajte sa 
inšpirovať... naučte sa dívať 
zblízka... a  vidieť a  cítiť 
doďaleka.

 Zuzana Bridová

Dušan Čaniga je rodák 
z Trenčína. Žije a pracuje 

v Bánovciach nad Bebravou, 
kde je členom fotoklubu 
Rokoš. Fotografovaniu sa 
začal venovať ako študent SPŠ 
a v tom čase sa zúčastňoval 
rôznych fotografických súťaží 
a akcií ako člen fotokrúžku pri ZK ROH 
Tatra Bánovce. Posledných šesť rokov sa 
intenzívne venuje fotografovaniu prírody, 
najmä vtákov. V rámci fotoklubu prispieva 
do celoslovenskej súťaže fotoklubov 
Petzvalov mapový okruh. V roku 2015 získal 
cenu Grand Prix v rámci filmového festivalu 
Horizonty v Trenčíne.

Členovia Slovenského 
zväzu zdravotne postihnu-
tých č. 1  v Bánovciach nad 
Bebravou sa na  nudu vo 
svojej organizácii sťažovať 
nemôžu. Výbor aj tento rok 
pre nich pripravil množ-
stvo výletov za  zdravím 
a  spoznávaním doma 
i  v  zahraničí. Poslednú 
aprílovú sobotu navštívia 
jarnú výstavu kvetov Flóra 
Olomouc, hneď o  týždeň 
5. mája majú nasmerované 

do  poľského Nowého 
Targu. V poslednú májovú 
sobotu navštívia Poľsko 
opäť, avšak tentokrát bude 
ich cieľom Osvienčim 
a  prekrásne záhrady 
v mestečku  Goczalkowice. 
V  letných  mesiacoch (19. 
máj, 2. a 16. jún,  14. a 28. 
júl, 11. a 25. august) plánujú 
celodenné pobyty v  lie-
čivých vodách kúpaliska 
Podhájska. Aj tento rok 
strávia spoločne dovolenku 

pri mori v  talianskom 
Rimini  v  termíne od  22. 
júna do 1. júla. Historická 
Kremnica a  jej tradičný 
jarmok bude cieľom ich 
výletu 21. júla. Vychýrenú 
ZOO v  Lešnej pri Zlíne 
navštívia 4. augusta. Až 
päťdňový zájazd pripra-
vujú od 3. do 7. septembra 
do  Nemecka na  pekné 
miesta Saského Švajčiarska 
– do  miest Morintzburg, 
Berlín, Postupim, Míseň, 

Drážďany. Dvadsia-
teho októbra to bude 
opäť Poľsko...  Bližšie 
informácie o  akciách sa 
môžete dozvedieť každý 
pracovný deň okrem 
stredy od 11. do 13. hodiny 
v  Klube dôchodcov, ktorý 
od  decembra minulého 
roka funguje  v  budove 
bý valej priemyslovky 
(vchod od  parku)  alebo 
na  telefóne 0908  414  414, 
0907 493 081.  (szzp)

Za zdravím a spoznávaním so SZZP 

Hodina Zeme je najväčšou celosvetovou akciou so zapo-
jením verejnosti. Zhasnutím svetiel každoročne prepája viac 
ako miliardu  ľudí na celom svete vo viac ako 7000 mestách 
a obciach, prepája verejný aj súkromný sektor. Hodina Zeme 
je posolstvom nádeje a činu. Predstavte si, čo dokážeme, ak 
budeme jednať spoločne. Hodina Zeme už urobila veľa pre 
zvýšenie povedomia o zmenách klímy. Je to ale viac ako len 
zhasínanie svetiel na  hodinu raz za  rok. Máme možnosť 
„hlasovať“ o budúcnosti našej planéty a máme dve možnosti 
– globálne otepľovanie … a nezničenú planétu Zem. Je len 
na  nás, ktorým smerom sa vyberieme. Spoločne môžeme 
zmeniť klimatické zmeny. Zapojiť sa môžete aj Vy! V sobotu, 
24. marca 2018 o 20.30 h miestneho času na hodinu, Hodinu 
Zeme, zhasnite svetlá vo svojej domácnosti, či � rme a pridajte 
sa tak k miliarde ľudí po celom svete, k celosvetovej elite.  (r)
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